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The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states. 

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas. 
Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group);  

ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left). 

 
47 members 
 
Albania 
Andorra 
Armenia 
Austria 
Azerbaijan 
Belgium 
Bosnia and 
Herzegovina 
Bulgaria 
Croatia 
Cyprus 
Czech Republic 
Denmark 
Estonia 
Finland 
France 
Georgia 
Germany 
Greece 
Hungary 
Iceland 
Ireland 
Italy 
Latvia 
Liechtenstein 
Lithuania 
Luxembourg 
Malta 
Moldova 
Monaco 
Montenegro 
Netherlands 
Norway 
Poland 
Portugal 
Romania 
Russia 
San Marino 
Serbia  
Slovakia 
Slovenia 
Spain 
Sweden 
Switzerland 
“the former Yugoslav 
 Republic of 
 Macedonia” 
Turkey 
Ukraine 
United Kingdom 
 

PACE President condemns further executions in Japan 
 
Strasbourg, 19.06.2008 – “I condemn the latest executions of three men in 
Japan, including that of a 73-year-old man,” said Lluís Maria de Puig, the 
President of the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE), in a 
statement today. 
 
“The secrecy surrounding executions in Japan is already deeply disturbing, and 
now it appears that the rate of executions under Justice Minister Hatoyama 
Kunio has increased, suggesting a worrying degree of arbitrariness in when the 
sentence of death is carried out.” 
 
“Once again, I call on Japan to institute an immediate moratorium on 
executions, as a first step towards abolition. Death is not justice, and has no 
place in a civilised society.” 
 
Japan holds observer status with the 47-nation Council of Europe, where no 
executions are carried out. 
 
 
Le Président de l’APCE condamne les nouvelles 
exécutions au Japon 
 
Strasbourg, 19.06.2008 – « Je condamne les trois dernières exécutions qui ont 
eu lieu au Japon, dont celle d’un homme âgé de soixante-treize ans », a 
déclaré aujourd’hui Lluís Maria de Puig, Président de l’Assemblée 
parlementaire du Conseil de l’Europe (APCE). 
 
« Le secret qui entoure ces exécutions au Japon est déjà extrêmement 
troublant. Il semblerait à présent que le nombre d’exécutions ait augmenté sous 
l’actuel ministre japonais de la Justice, Hatoyama Kunio, et il y a tout lieu de se 
montrer préoccupé par le caractère arbitraire de la date d’application de la 
peine de mort », a ajouté M. de Puig.   
 
« Encore une fois, j’appelle les autorités japonaises à mettre immédiatement en 
place un moratoire sur les exécutions, ce qui constituerait un premier pas vers 
l’abolition. Appliquer la peine de mort n’est pas rendre justice. Cette pratique 
n’a pas sa place dans une société civilisée », a-t-il poursuivi. 
 
La peine de mort n'est appliquée dans aucun des 47 Etats membres du Conseil 
de l'Europe. Le Japon a le statut d’observateur au sein de l’Organisation. 
 


